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Spørgsmål fra Erhvervs-
Vækst- og Eksportudvalget til 
handels- og 
investeringsministeren af 23. 
juli 2013 – spørgsmål 395. Til 
skriftlig besvarelse.

Spørgsmål 395
Hvilke signaler sender det efter ministerens opfattelse til de danske eksportmarkeder,
at danske institutioner af hensyn til muslimer fravælger det svinekød,
som danske virksomheder og landmænd skal leve af og skabe arbejdspladser
med?

Svar
Jeg har ikke opfattelsen af, at beslutningen om ikke at servere svinekød i enkelte danske 
institutioner har sendt signaler til danske eksportmarkeder eller forårsaget eksporttab. Samtidig 
bør man erindre, at danske fødevareproducenter gennem årtier har udviklet deres produktion 
også med henblik på markeder, hvor der kun i begrænset omfang spises svinekød. Disse 
eksportmarkeder er derfor også væsentlige for danske landmænd og fødevareproducenter. 
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